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V závere roka 2010 sa dotiahli do konca viaceré dávnej&scaron;ie plánované investície, ale vysvitlo aj to, Å¾e z
projektu výstavby prístavu zatiaÄ¾ nebude niÄ•, naopak Nánanská ulica sa môÅ¾e koneÄ•ne dostaÅ¥ na prvé miesta v poradí.
Uzamknutý závod je stále na predaj, Ä•al&scaron;í moÅ¾ný investor klope na dvere, a záujem nie je iba o územie bývalého
papierenského závodu. V &scaron;kôlke na Lipovej je málo detí, o jeho osude sa rozhodne po zápise detí. Aj o týchto
veciach sme sa rozprávali s primátorom mesta Jánom Oravcom.

Mnohých prekvapilo, Å¾e ste vyhrali voÄ¾by s takým veÄ¾kým náskokom. ÄŒomu pripisujete tento výsledok?

Jedným z dôvodov môjho úspechu je doteraj&scaron;ia práca. Druhým, Å¾e som sa nepredstavil akokeby som mal Ä•arovný
prút a mávnutím plnil v&scaron;etky Å¾elania. Opísal som skutoÄ•né problémy a ich rie&scaron;enia. VäÄ•&scaron;ina Ä¾udí
pochopila, Å¾e to sú reálne moÅ¾nosti, oproti tým sÄ¾ubom, ktoré vopred neboli uskutoÄ•niteÄ¾né. U mnohých poÄ•as kampane
vysvitlo, Å¾e riadeniu samosprávy príli&scaron; nerozumejú. To v&scaron;etko spôsobilo to, Å¾e som voÄ¾by vyhral s takým
náskokom. 

Dlho sa nevedelo, kto bude nový zástupca primátora. V kruhoch obyvateÄ¾stva sa &scaron;epkalo viac mien, nakoniec
vysvitlo, zástupcom bude Kornélia Slabáková. &Scaron;túrovo tak má vo funkcii zástupcu primátora prvú Å¾enu. 

Kornélia Slabáková je poslankyÅˆou mestského zastupiteÄ¾stva uÅ¾ niekoÄ¾ký cyklus, a aj osobne sme v dobrom vzÅ¥ahu. V
niektorých veciach máme rovnaký názor, Å¥aháme za jeden povraz, aj preto výber padol na Åˆu. Myslím si, Å¾e to bolo
najlep&scaron;ie rie&scaron;enie aj z pohÄ¾adu poslancov aj z môjho.

 Po dvoch mesiacoch sa e&scaron;te nedá poriadne vytvoriÅ¥ mienka, ale predsa: aký je nový poslanecký zbor? 

VäÄ•&scaron;inu zvolených poslancov osobne poznám. S niektorými som sa zatiaÄ¾ iba zdravil. Nepracoval som s nimi spolu,
preto so záujmom oÄ•akávam, ako budú fungovaÅ¥ v tejto pozícii. KeÄ• budú schopný odloÅ¾iÅ¥ rôzne záujmy &ndash;
myslím tým aj stranícke &ndash; bokom, a pracovaÅ¥ v prospech mesta, urÄ•ite nebudú medzi nami väÄ•&scaron;ie nezhody
názorov. Dúfam, Å¾e sa nám podarí behom nasledujúcich 4 rokov s mestom napredovaÅ¥. 

Máte uÅ¾ plány na rok 2011? 

RozpoÄ•et bol schválený uÅ¾ v roku 2010. Niektoré vlaÅˆaj&scaron;ie investície treba e&scaron;te dofinancovaÅ¥, preto sa
nemôÅ¾eme príli&scaron; hýbaÅ¥. Aj na Ä•al&scaron;ie investície máme nejaké financie. Chceli by sme nájsÅ¥
rie&scaron;enie na opravu Nánanskej cesty, aj v tom prípade, keÄ• sa potvrdia informácie, podÄ¾a ktorých Slovenská
správa ciest neobnoví túto cestu. V kaÅ¾dom prípade priÄ¾ahlú Ä•asÅ¥ by sme chceli daÅ¥ do poriadku, bude to jedným z
hlavných prípravných prác. V roku 2012 by sme sa chceli cestou konkurzu alebo úveru dostaÅ¥ k peniazom a zaÄ•aÅ¥
obnovu. 

Jedná sa o veÄ¾kú investíciu. 

Z dôvodu chýbajúcej konkrétnej predstavy zatiaÄ¾ odhadujeme hodnotu investície na 600-700 tisíc eur. Samozrejme do
koneÄ•ného rie&scaron;enia by sme chceli zabudovaÅ¥ aj kriÅ¾ovatku Hlavnej ulice a Nánaskej cesty, predstavujeme si
tam kruhový objazd. Ak sa nebudeme vedieÅ¥ dohodnúÅ¥ so správou ciest, budeme to musieÅ¥ vyrie&scaron;iÅ¥ na
vlastné náklady, ale chceli by sme z nich vyÅ¾mýkaÅ¥ nejaké spoloÄ•né financovanie. 

Otvorením obchodného centra sa na spomínanom mieste stala premávka zloÅ¾itej&scaron;ou. 

Áno, premávka narástla, a to je teraz zima, Ä•o bude v lete?! OpäÅ¥ to bude predstavovaÅ¥ jeden veÄ¾ký problém. Preto by
sme chceli tento dopravný uzol Ä•o najskôr vyrie&scaron;iÅ¥. V centrách miest takého typu ako je &Scaron;túrovo je veÄ¾mi
málo Ä•asu na realizáciu takýchto investícií. V lete nás zdrÅ¾uje turistická sezóna v zime poÄ•asie. Aj z tohto hÄ¾adiska je to
zloÅ¾itá investícia, ale dúfam, Å¾e aj tak tento problém budeme vedieÅ¥ vyrie&scaron;iÅ¥. 

V kampani bolo poÄ•uÅ¥, Å¾e sa prihlásil Ä•al&scaron;í záujemca na územie papierenského závodu. 

Áno, aj keÄ• v decembri veÄ¾ký pohyb nebol, v januári si opäÅ¥ vypýtam informácie od generálneho riaditeÄ¾a. Dúfam, Å¾e
dostanem pre nás optimistické odpovede. 

Ak dobre viem, aj druhý moÅ¾ný investor sa prihlásil. Firma by sa chcela usadiÅ¥ mimo územia závodu. 

Máme jednu ponuku na vytvorenie pracovných miest. Rokovania sú v zaÄ•iatoÄ•nom &scaron;tádiu. Záujemca si
prehliadol viacej miest na Slovensku. Urobíme v&scaron;etko preto, aby sa rozhodol pre nás. Podarilo sa nájsÅ¥ aj
výhodné miesto. Bola by to taká prvá pomoc, kým sa usporiada územie bývalých papierní a neobsadí ho investor. 
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To znamená, Å¾e záujemca o územie závodu má veÄ¾ké plány, ten Ä•o by sa usadil mimo závodu men&scaron;ie.
Konkrétne údaje teda môÅ¾eme oÄ•akávaÅ¥ zaÄ•iatkom februára? 

Presne tak. Stretneme sa so zástupcami firmy, na&scaron;a ponuka vzbudila ich pozornosÅ¥, a postúpili ju
zahraniÄ•nému majiteÄ¾ovi. Ak si vyberú nás, tak sa koncom januára budeme s touto témou zaoberaÅ¥ dopodrobna. 

ÄŒo môÅ¾e rozhodnúÅ¥ pri &Scaron;túrove? 

Hocijakú od nás moÅ¾nú pomoc sme sÄ¾úbili. A nakoÄ¾ko sa jedná o firmu, ktorá pracujev automobilovom priemysle,
ani pre nich nie je vedÄ¾aj&scaron;ie, Å¾e na druhej strane Dunaja je závod Suzuki. 

Vo veci prístavu sa mal investor o zrealizovaní komplexu vyjadriÅ¥ do 31. decembra. Nevyjadril sa. 

Zmluva vypr&scaron;ala. Oslovíme ho, aby aj protokolárne odovzdal územie. Polovica predajnej ceny zostane u nás,
to sú penále. Bude na rozhodnutí zastupiteÄ¾stva, Ä•i budú opäÅ¥ jednaÅ¥ s vlaÅˆaj&scaron;ím záujemcom, alebo
vypí&scaron;u nový konkurz. 

Materská &scaron;kôlka na Lipovej ulici má problémy kvôli nedostatku detí. Tento rok môÅ¾e byÅ¥ pre nich rozhodujúci.
Na&scaron;lo sa nejaké rie&scaron;enie? 

PoÄ•et detí nenarástol, preto rokujeme so zamestnancami &scaron;kôlky. Sú dve alternatívy: buÄ• sa im zníÅ¾i pracovná
doba a budú pracovaÅ¥ za zníÅ¾enú mzdu, alebo niekoÄ¾kých prepustíme. Na základe ich rozhodnutia do konca júna je
platná prvá verzia, pracujú na 70% úväzok. O ich osude rozhodne poÄ•et zapísaných detí. PoÅ¾iadal som dotyÄ•ných, aby aj
vo vlastnom záujme urobili v&scaron;etko preto, aby sa zvý&scaron;il poÄ•et detí. 

V iných &scaron;kôlkach nie je takýto problém? 

&Scaron;kôlky na Adyho a Bartókovej ulici sú plné. PoÄ•et detí nezodpovedá ani v &scaron;kôlke na DruÅ¾stevnom rade, ale
nie je stav taký kritický ako na Lipovej. Jedným z rie&scaron;ení by bolo spojiÅ¥ spomínané &scaron;kôlky. 

Úplne iná téma. V Ä•ase ná&scaron;ho rozhovoru je v&scaron;etko zÄ¾adovatené, Ä•i sa jedná o chodníky , alebo cesty. Aj
poÄ•as sviatkov bola situácia kritická. V decembri a v januári nikto nemôÅ¾e hovoriÅ¥, Å¾e ho zima prekvapila. 

Boli problémy s údrÅ¾bou ciest a v koneÄ•nom dôsledku som uÅ¾ musel zasiahnuÅ¥ ja, aby sa urobili potrebné kroky. So
vzniknutou situáciou a jej zodpovednosÅ¥ou sa budeme zaoberaÅ¥. Stav chodníkov kontrolovala mestská polícia, podÄ¾a
mojich informácií viacerých napomenula a rozdala aj pokuty. 

Nástupom zástupkyne primátora podÄ¾a Vás môÅ¾eme oÄ•akávaÅ¥ nejaké dobré rie&scaron;enia v otázkach
komunálneho odpadu, Ä•istoty, poriadku a v údrÅ¾be zelených zón? Na zasadnutiach mestského zastupiteÄ¾stva bola
Kornélia Slabáková jednou z tých, ktorá mala najviac kritických príspevkov k spomínanej téme. 

Bude maÅ¥ moÅ¾nosÅ¥ realizovaÅ¥ sa v danej situácii, zvedavo to oÄ•akávam. V roku 2012 by sme chceli zaÄ•aÅ¥ s novou
koncepciou. RiaditeÄ¾ AVE ale aj pracovník príslu&scaron;ného oddelenia MsÚ dostali za úlohu vypracovaÅ¥ priehÄ¾adnú
ale jednoznaÄ•nú koncepciu. V budúcnosti nebudú otázne veci ako, kto má nárok kontejner, kto nie, Ä•i má nárok
zadarmo, alebo nie, aká je situácia s úradne neobývanými rodinnými domami atÄ•. Oslovíme aj podnikateÄ¾ov, aby
vypracovali program na hospodárenie s odpadom. Odpad pochádzajúci z podnikania odvezú smetiari iba v prípade, ak
bude maÅ¥ podnikateÄ¾ zmluvu. Tak to bude priehÄ¾adnej&scaron;ie, Ä•o je komunálny odpad, za Ä•o platí obÄ•an, respektíve
mesto, a Ä•o je odpad pochádzajúci z podnikania, Ä•oho odvoz musí jednoznaÄ•ne hradiÅ¥ podnikateÄ¾. Prvá koncepcia sa
oÄ•akáva na máj, k tomu patriace uznesenia môÅ¾eme prijaÅ¥ koncom roka. ZaoberaÅ¥ sa treba aj so selektívnym zbieraním
odpadu, Ä•o aj funguje aj nie. Musí byÅ¥ jednoznaÄ•né, Å¾e separácia je potrebná, Ä•o prinesie zníÅ¾enie komunálneho
odpadu. 

Preklad: g.p.

Štúrovo a okolie & Párkány és vidéke

http://sao.sturovo.org Powered by Joomla! Vygenerované: 3 July, 2024, 06:35


